



ကညီဂွံဝီခွဲးယာ်ကရူာ်

မၤနီၣ်မၤပါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂွံဝီခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယီၤခိၣ်ဒူသဝီပူၤ

တၢ်ဂီၤတၢ်ကစီၣ်

လၢယူၤ ၇ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 24-2-PS1

တၢ်ဂီၤတၢ်ကစီၣ် - SAC သုးခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ဖဲကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံာ်ထံးပူၤ ဒီးတၢ်ဘၣ် ဒိဘၣ် ထံးလၢဒူသဝီဖိတဖၣ်, လၢယူၤအါရံၤ ၂၀၂၃ နံၣ် တုၤ လၢဖျၢၤတြၢ်အါရံၤ ၂၀၂၄ နံၣ်

တၢ်ဂီၤတၢ်ကစီၣ်တဘျီအံၤ ပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ဂီၤအတၢ်အုၣ်သးတဖၣ် လၢ ထံကီၢ်တၢ်ပၤတၢ်ပြးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) အတၢ် ခးလီၤကျိဖးဒိၣ် တဖၣ်ဆူ ထံဖဲကီၢ်ဖိကမ့ၢ်တဖၣ်အတၢ်အိၣ်ဆိးလီၤ, ပုၤတတၢ်ပူၤ ဒီး တၢ်သ့ၣ်အိၣ်ဖျးအိၣ်တၢ်ဖဲတၢ်မၤလီၢ် တဖၣ် စးထီၣ် လၢယူၤအါရံၤ ၂၀၂၃ နံၣ် တုၤ လၢဖျၢၤတြၢ်အါရံၤ ၂၀၂၄ နံၣ်အတၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်ကွဲးလံာ်တၢ်ပာ်ဖျါအံၤအ ဆၢကတီၢ်, KHRG ဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲတၢ်ဂီၤတၢ်ကျိၤ အါအါဂီၢ်ဂီၢ် လၢအဘၣ်ထွဲဘၣ်ဃးဝဲဒၣ်ဒီး ခးကျိဖးဒိၣ် ဒီး အတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ် ထံးတၢ်ပိာ်ထွဲထီၣ်အံၤတဖၣ် ဒီး မ့ၢ်တၢ်အအါကတၢ်တမံၤစး ထီၣ်လၢ ၂၀၂၃ နံၣ်သုးဟံးန့ၢ်ဆူထံကီၢ်တၢ်ဖိတၢ်ကမီၤအခါ လံာ်လံာ်န့ၣ်လီၤ. KHRG ဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲတၢ်ဂီၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအအါန့ၢ်ဒီး ၂,၇၀၈ ခါလၢအပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ဟးဂုၢ်ဟးဂီၤ ဒီး တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးလၢအကဲထီၣ်သး ခိဖျါလၢခးကျိဖးဒိၣ်တဖၣ်အယီၤ ဖဲဒူသထူၣ်, တီအူ, ချၢၣ်လွံာ်ထူၣ်, ဘျး-ဝါ, မ့ၢ်တြီၢ် ဒီး ဒူပျၢၣ်ယာ်ကီၢ်ရဲၣ်တဖၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. SAC သုးဖိတဖၣ် ခးဝဲကျိဖးဒိၣ်ဖဲအသုးကလၢတဖၣ်အခိၣ်အယၤ ကိးနံၤဒဲးယုၣ် ဃုာ်, လီၤလီၤဆီဆီဖဲဟီၣ်ကဝီၤလၢစုကဝဲတၢ်သဘံၣ် သဘၣ်အိၣ်ဝဲအလီၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချဲအါအါဂီၢ်ဂီၢ်လီၤ တံာ် ပိာ်ဖးထီၣ်ဝဲလၢ ဒူသဝီပူၤ, စံာ်ပုၤ, ခုး ဒီး တၢ်ဖဲအိၣ်မၤအိၣ်လီၢ်, ကျဲလၢပုၤကမ့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ်, ဒီး တၢ်ကူၤစါယျါကျါလီၢ်ကျဲ, တၢ်ဆါဟံာ်, သရိာ်, ဒီး ကိုသ့ၣ်တဖၣ် အကရၢပူၤန့ၣ်လီၤ.

တၢ်အံၤဟံာ်ပိာ်ထွဲထီၣ်က့ၤအံၤလၢ တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်အံၤဘၣ်သံ ဒီး ဘၣ်ဒိဝဲဒူသဝီဖိတဖၣ်, မၤဟးဂီၤဝဲကမ့ၢ်ဟံာ်ဃီ, တၢ် သ့ၣ်ထီၣ်, တၢ်ဖဲအိၣ်မၤအိၣ်လီၢ် ဒီး ဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲတၢ်ဃုာ်မ့ၢ်ဟးဖျိးလၢအဒိၣ်အမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်မၤထီၣ်ဒါအံၤဒုးအိၣ်ထီၣ်ဝဲတၢ် ပျါတၢ်ဖး, တၢ်မၤတံာ်တၢ်လၢတၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ကူၣ်ဘၣ်ကူၣ်သ့, တၢ်အိၣ်ဆူၣ်အိၣ်ချ့ ဒီး ကဲထီၣ်ဝဲတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်အလီၢ် လၢအပုၤဝဲဒၣ်ဒီး ကျိချဲမ့ၢ်သ့ၣ်လၢအတပိာ်ဖးထီၣ်ဒီးဘၣ်တဖၣ် (UXOs) န့ၣ်လီၤ. ဒူသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲအိၣ်မၤအိၣ်က့ၤတၢ် လၢအစံာ်အခုးပူၤ ဒီးအကျိးပူၤလၢအဝဲသ့ၣ်တၢ်လုာ်အိၣ်နီၢ်ခိၣ်သးသမ့ၢ်အဂီၢ်တဘျီဝဲဒၣ်လၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဃုာ်အိၣ်သ့ၣ်လၢမ့ၢ်ခိၣ် ပုၤလၢကျါ, လုပူၤ ဒီး သီခါဖျၢၣ်တဖၣ်အပူၤ မ့ၢ်လၢ SAC သုးဖိတဖၣ်ပညိၣ်ခးဝဲကျိဖးဒိၣ်တဖၣ် ဆူ သဝီပူၤ ဒီး ဒူသဝီဖိတဖၣ်အဟံာ် အယီၤအယီၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်ဆၢသနာ်က့, လၢတၢ်ကဲထီၣ်သးအါမးအကျါစ့ၢ်ကိး SAC သုးဖိတဖၣ်အံၤ ခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ်တဖၣ်ဆူ သီခါဖျၢၣ်ကရၢပူၤ ဒီး သီခါဖျၢၣ်ခိၣ်ဃၢၤတဖၣ်အါမးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ပူၤဖျဲးလီၢ်တအိၣ် ဝဲဒၣ်နီၤတတီၤလၢသဝီဖိတဖၣ်ဖဲကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ် ကလံာ်ထံးပူၤအံၤဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဂီၤတၢ်ကစီၣ် - SAC သုးခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ဖဲကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံာ်ထံးပူၤ ဒီးတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးလၢ ဒူသဝီဖိ တဖၣ်, လၢ ယူၤအါရံၤ ၂၀၂၃ နံၣ် တုၤ လၢဖျၢၤတြၢ်အါရံၤ ၂၀၂၄ နံၣ်

တၢ်ဂီၤ (၂,၇၀၈) ဘၣ်လၢအပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးလၢတၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲစးထီၣ် လၢ ယူၤအါရံၤ ၂၀၂၃ နံၣ် တုၤ လၢဖျၢၤတြၢ်အါရံၤ ၂၀၂၄ နံၣ်အတၢ်ပူၤဒီး လၢတနီၤအကျါဘၣ်တၢ်ဒီးန့ၢ်အီၤလၢလီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ တဖၣ် ဒီးအဂၤတဖၣ်န့ၢ်တၢ်ဒီးန့ၢ်အီၤလၢ KHRG ပျီပူၤပုၤမၤတၢ်ဖိ လၢအမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤဖိလၢတၢ်သိၣ်လိအဝဲသ့ၣ်လၢကမၤနီၣ် မၤ ဃါဝဲတၢ်မၤ ဘၣ်ဒိဝဲပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်လၢအဟံာ်ထီၣ်အသးလၢအလီၢ်ကဝီၤပူၤတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ဂီၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ အကျါ တၢ်ဂီၤ (၆၁) ဘၣ်အံၤဟံာ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ကဲထီၣ်သးလၢ ကီၢ်ရဲၣ် (၆) ဘၣ်ဖဲကညီကီၢ်ခဲၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤသ့ၣ်တဖၣ် အံၤ မ့ၢ်ဝဲတၢ်အုၣ်ကီၤသးတခါ လၢအပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ကဲထီၣ်သးကီၢ်ကီၢ်လၢလၢဖဲလၢဒူသဝီဖိတဖၣ်ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲာ်ဝဲဒၣ် ဒီး SAC သုးတဖၣ်ခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ်ဆူ ကမ့ၢ်ထံဖဲကီၢ်ဖိတဖၣ်အတၢ်အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲပူၤအခါန့ၣ်လီၤ.

ဒူသထူၣ်ကီၢ်ရၣ် တၢ်ဂီၤတၢ်အုၣ်သးတဖၣ်



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤဘၣ်တၢ်ဒိၣ်အိၣ်ဖဲ လၢယၢ်အါရၣ် ၂ သီ ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲက---သဝီ, ဃီဖဲပျံၣ်ကရူၢ်, ဘၣ်လုကီၢ်ဆၣ်, ဒူသထူၣ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤပၢ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ဘၣ်ဒိၣ်ဟးဂီၤ ခိဖျါပယီၤသးမိၤစီရိၤ အသး အတၢ်ခးလီၤဝဲ ကျိဖးဒိၣ် ၁၂၂ မမ သ့ၣ်တဖၣ် ဖဲလၢယၢ်အါရၣ် ၁ သီ ဒီး ၂ သီ အနံၤန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ခးလီၤအိၣ်လၢ ပယီၤသးမိၤစီရိၤအသးသ့ၣ်တဖၣ် လၢအအိၣ်ဖဲသ့ၣ်ပူၤသးကလၢန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံလီၤတၢ်န့ၣ်ဆူ က---သဝီပူၤ (၅) ဖျါဒီး မၤဘၣ်ဒိၣ်ဟးဂီၤဝဲ သဝီဖဲအဟံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်, တၢ်ဘၣ်ယွၤသရိၣ်, စံၣ်ဒဲသ့ၣ်တဖၣ်, စံၣ်ပျီ, ဒီး ရီၤဘၣ်ထူၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢဖျါတြုၤအါရၣ် ၇ သီ ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ်, ပယီၤသးမိၤစီရိၤအသးသ့ၣ်တဖၣ် ခးလီၤကဒီးကျိဖးဒိၣ် အဃိ သဝီဖဲအဟံၣ် (၇) ဖျါဒီးတၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢအအိၣ်လၢဟံၣ်ပူၤသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ဒိၣ်ဟးဂီၤဝဲန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)



တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဒိၣ်အိၣ်ဖဲလၢဖျါတြုၤအါရၣ် ၁၂ သီ ၂၀၂၃ နံၣ်ဖဲ ၁--- သဝီ, ရွဲၣ်ယီၣ်ပုၤကရူၢ်, သထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒူသထူၣ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤခံၣ်ဘၣ်အံၤ ပၢ်ဖျါဝဲတၢ်ဘၣ်ဒိၣ်ဟးဂီၤသ့ၣ်တဖၣ်လၢအကဲထီၣ်အသးခိဖျါ ပယီၤသးမိၤစီရိၤ ခိၣ်ချံသးရၣ် (၉) အသးသ့ၣ်တဖၣ် အတၢ်ခးလီၤနီၤကျိဖးဒိၣ်လၢလီၤကတီၤပူၤအဃိန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢဖျါတြုၤအါရၣ် ၁၁ သီ ဟါခိ ၈၃၇ မးနံးအဆၢကတီၤန့ၣ် ကျိဖးဒိၣ်ချံလၢတၢ်ခးလီၤအိၣ်သၢ ဖျါဒီး လီၤတၢ်န့ၣ်ဆူ ၁--- သဝီသီခိၣ်ဖျါကရူၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ခိဖျါကျိဖးဒိၣ်ချံလီၤတၢ်ပိၤဖးလၢသီခိၣ်ဖျါကရူၢ်ပူၤအဃိ သီခါဘၣ်ဒိၣ်သၢဂၤ ဒီးသီခိၣ်ဖျါတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်ဒီးတၢ်ဖိတၢ်လံၤသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်ဒိၣ်ဟးဂီၤဖျါကိးဝဲန့ၣ်လီၤ. ပယီၤသးမိၤစီရိၤ ခိၣ်ချံသးရၣ် (၉) အံၤအိၣ်လၢ----- (၄၄) အဖီလၢဒီး အိၣ်ဆိလီၤအသးဝဲ ဝဲပုၤသးကလၢပူၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၤကတီၤသဝီဖဲ)



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်အိၣ်ဖဲလၢမးရး ၂၀ သီ ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲက---သဝီ, အလုကရူၢ်, ကွဲးထီၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒူသထူၣ်ကီၢ်ရၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤပၢ်ဖျါဝဲ သဝီဖဲတၢ်လၢအမံၤမ့ၢ် အူဃ--- လၢအဘၣ်သံဝဲ ဒၣ်လၢ ပယီၤသးမိၤစီရိၤအသးအတၢ် ခးလီၤကျိဖး ဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲနံၤအဝဲန့ၣ်န့ၣ် ပယီၤသးမိၤစီရိၤ စုကဝဲဒိၣ်သးရၣ် (၆၀၂) လၢအအိၣ်လၢ ခိၣ်ချံသးတြုၤ (၄၄) အဖီလၢန့ၣ် ခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ် ၁၂၀ မမ သ့ၣ်တဖၣ် ဆူက---သဝီပူၤ ဒီးကျိဖးဒိၣ်ချံအကျါတဖျါန့ၣ် လီၤတၢ်ဝဲဖဲ အူဃ---အဟံၣ်ကပၤန့ၣ်လီၤ. အူဃ--- အမါစ့ၢ်ကိးဘၣ်ဒိၣ်ဝဲလၢကျိ ဖးဒိၣ် အက့တဆဲးတက့ၢ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)



တၢ်ဂီၤတဘျုးအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲလါအိၤကထိဘၢၣ် ၁၉ သီ ၂၀၂၃ နံၣ်ဖဲ ၀၀-သဝီ, ဆီသ့ၣ်ခံကရူၢ်, ကွဲးထီၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုသထူၣ် ကီၢ်ရူၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်အဝဲန့ၣ် ပယီၤသးမိၤစိရီၤခိၣ်ချ့သးရူၣ် (၂) အသး လၢအအိၣ်ဟံလၢသးကလၢဖဲသထီၣ်အဝဲ ဒီးဆီလီၤအသး ဖဲလဲး ပါ ပုသးကလၢလၢအအိၣ်ဖဲ ၀--- န့ၣ် ခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ် န့ၣ် လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါဝဲ သဝီဖဲလၢအအံၤမ့ၢ် နီၢ်စ--လၢအခိၣ်သ့ၣ် ဘၣ် ဒိဒီးကျိချံအကုဖးနးညါ ဖဲတၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်လၢ အသဝီပူၤအ ခါန့ၣ် လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၢ်ကဝီၤသဝီဖဲ)



တၢ်ဂီၤတဘျုးအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲလါနီၣ်ဝဲဘၢၣ် ၁၆ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲဆ---သဝီ, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရူၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤ အံၤဟံၣ်ဖျါဝဲကျိဖးဒိၣ်ချ့လီၤတံၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံအံၤ ပယီၤသး မိၤစိရီၤအသးခးလီၤဝဲ ဖဲလါနီၣ်ဝဲဘၢၣ် ၁၅ သီ ၂၀၂၃ နံၣ် ဒီးလီၤတံၢ် ဝဲဘူးဒီးသဝီဖဲတဂၢအဟံၣ်လၢအအိၣ်လၢစံၣ်ပျီကပၤန့ၣ်လီၤ. ကျိဖး ဒိၣ်ချံအကု ဘၣ်ဟးဂီၤစ့ၢ်ကီးဝဲဟံၣ်တဖျါၣ်, တၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢအ အိၣ် လၢဟံၣ်ပူၤသ့ၣ်တဖၣ် ဒီးဘၣ်သံစ့ၢ်ကီးဝဲကျိခဲဒုန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၢ် ကဝီၤသဝီဖဲ)



တၢ်ဂီၤတဘျုးအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲလါနီၣ်ဝဲဘၢၣ် ၂၀ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲရှ---သဝီ, ရွဲၣ်လီၣ်အ့ကရူၢ်, ဘံလုကီၢ်ဆၣ်, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရူၣ် အပူၤ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါဝဲ သဝီဖဲလၢအဘၣ်ဒိဒီးပယီၤသး မိၤစိရီၤ အ သး တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်တဂၢ လၢအလဲဒီးကူၤစါယါဘျါအသးဖဲ ရှ--- တၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒါးန့ၣ်လီၤ. သဝီဖဲဝဲအံၤအမံၤမ့ၢ် နီၢ်ည--- ဒီးအသး နံၣ် အိၣ်ဝဲ ၁၇ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖဲအံၤဘၣ်ဒိဝဲ ဖဲပယီၤသး မိၤစိရီၤခိၣ် ချ့ သးရူၣ် (၄၀၄) အသးသ့ၣ်တဖၣ် ခးလီၤကျိဖးဒိၣ် ဖဲဝ မမ သ့ၣ်တဖၣ် ဆူရှ---လီၢ်ကဝီၤပူၤ လၢအအိၣ်ဘူးဒီးအသးကလၢ ဖဲလါနီၣ်ဝဲဘၢၣ် ၂၀ သီ ၂၀၂၃ နံၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပယီၤသးတၢ်ခး လီၤကျိဖးဒိၣ် တဘျုးအံၤ ဘၣ်ဒိစ့ၢ်ကီးသဝီဖဲလၢအဂၢတဂၢ ဒီးဘၣ်ဟးဂီၤဝဲသဝီဖဲအ ဟံၣ် အပီဒီးအတၢ်ဖိတၢ်လံၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပယီၤသးမိၤစိရီၤခိၣ် ချ့သး ရူၣ် (၄၀၄) အံၤအိၣ်ဝဲလၢ ခိၣ်ချ့သးတြီၤ (၈) အဖိလၢန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၢ်ကဝီၤသဝီဖဲ)



တၢ်ဂီၤတၢ်ကစီၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲလါဒိၣ်စဲဘၢၣ် ၇ သီ ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲတ---သဝီ, အံၤဟဲကရူၢ်, ဖၣ်အၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤန့ၣ် လီၤ. ဖဲလါဒိၣ်စဲဘၢၣ် ၅ သီ ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် ပယီၤသုးမိၤစိရိၤအသုးခးလီၤ ကျိဖးဒိၣ် ဒီးလီၤတၢ်ဘၣ်ဒိၣ်ဟးဂီၤဝဲ ဟံၣ်လၢအဖျါလၢတၢ်ဂီၤပူၤအံၤ အ ဒိၣ်ဒုးန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)



တၢ်ဂီၤတၢ်ကစီၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲလါယနူၤအါရံၣ် ၁၉ သီ ၂၀၂၄ နံၣ် ဖဲတ---သဝီ, ဒီယၣ်ကရူၢ်, သထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရၣ် အ ပူၤ န့ၣ်လီၤ. ဖဲနံၤအဝဲန့ၣ်န့ၣ် ပယီၤသုးမိၤစိရိၤစုကဝဲဒိၣ်သုးရၣ်နီၣ်ဂံၢ် (၃၁၄) အသုးခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ်သ့တဖၣ် ဒီးကျိဖးဒိၣ်ချံလၢ တၢ်ခး လီၤအိၤအ ကျိခံဖျါန့ၣ် လီၤတၢ်န့ၣ်ဝဲဆူ ထ--သဝီပူၤ ဒီးဘၣ်သံဝဲသ ဝီဖိဝီမုၢ် လွံၢ်ဂၤ ဒီးဘၣ်ဒိၣ်သဝီဖိအဂၤဃုၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢအ ဘၣ်ဒိၣ်အကျါ တၢ်ဂၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဖိသ့ပိၣ်ခွါဖိ လၢအသးနံၣ်အိၣ်ဒီးဒၣ် ထဲ ခံန့ၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤတၢ်တဘျီအံၤ ဘၣ်ဟးဂီၤစ့ၢ်ကိးဝဲ သဝီဖိ အ ဟံၣ်ခံဖျါန့ၣ် ဒီးဘၣ်ဒိၣ်ဟံၣ်အဂၤ ယၢ်ဖျါန့ၣ်, ကိုတၢ်သ့ၣ်ထီၣ် ခံဖျါန့ၣ်, သီ ခါဖျါ တၢ်သ့ၣ် ထီၣ်တဖျါန့ၣ် ဒီးထံခိၣ်သ့ၣ်လၢသဝီဖိဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ် ဂီၤ- လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤလၢတၢ်ဖိခိၣ်တဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲလါ ယနူၤအါရံၣ် ၁၈ သီ ဒီးတၢ်ဂီၤလၢစုထွဲ တကပၤတဘျီတခီ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲလါဖျါတြုၤအါရံၣ် ၁ သီ ၂၀၂၄ နံၣ် ဖဲဒ---သဝီ, ကီၢ် လၢကရူၢ်, သထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါယနူၤအါရံၣ် ၁၈ သီအနံၤ န့ၣ် ပယီၤသုးမိၤစိရိၤခိၣ်ချံသုးရၣ် (၉) အသုးလၢ အအိၣ်ဆိလီၤအသးဖဲ ဝုပၣ် သုးကလၢ ဖဲသထီၣ်ဝဲန့ၣ် ခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ်ဆူ လီၢ်ကဝီၤ လၢအအိၣ်ဘူးဒီးအဝဲသ့ၣ်အသုးကလၢအ ပူၤန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံလၢတၢ်ခးလီၤအိၤ အ ကျါတဖျါန့ၣ် လီၤတၢ်ပိၣ်ဖးဝဲလၢဒ---သဝီဒီး န---သဝီအဘၢၣ်စၢၤ ဒီးဘၣ်ဒိၣ်စိပ--- (၅၇ နံၣ်) ဒီးအမါ, နီၢ်ဖ--- (၅၅ နံၣ်) န့ၣ်လီၤ. ပုၤဒီမူ ဝါခံဂၤအံၤ ဘၣ်ဒိၣ်ဖဲအဝဲ သ့ၣ်လဲၤပူၤတၢ်လၢတၢ်ဆါတၢ်ပူၤအလီၢ် ဒီးဟံၣ်ကၤလၢကျဲ ဒိသိးက ကၤဆူအသဝီအ ခါန့ၣ်လီၤ. စိပ---အံၤအခိၣ်ဘၣ်ဒိၣ်ဖးနးညါ ဒိအဖျါလၢတၢ် ဂီၤလၢဖိခိၣ် အ ပူၤအ သိး ဒီးမ့ၢ်အမါ နီၢ်ဖ---တခီအစုဘၣ်ဒိၣ်ဝဲတဆဲးတက့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါဖျါတြုၤအါရံၣ် ၁ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် ပယီၤသုးမိၤစိရိၤ ခိၣ်ချံသုးရၣ် (၉) အသုးလၢအအိၣ် ဆိလီၤအသးဖဲ ဝုပၣ်သုးကလၢန့ၣ် ခးလီၤကဒီးဝဲကျိဖးဒိၣ်ခံဖျါန့ၣ် ဆူဒ---သဝီပူၤ ဒီးကျိဖးဒိၣ်ချံအကုသၢက ဘၣ်ဒိၣ်ဖဲသ့ၣ်ပိၣ်ခွါလၢအမံၤမ့ၢ် စိၤဘ--- ဒီးအသးနံၣ်အိၣ် ၉ နံၣ်တၢ်ဂၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲသ့ၣ်ပိၣ်ခွါ အံၤ အခိၣ်လၢအထွဲတကပၤကဲဝဲ ဒိအဖျါလၢတၢ်ဂီၤလၢ စုထွဲတပၤအပူၤအသိးန့ၣ်လီၤ. စိ ပ--- ဒီးစိၤဘ---အံၤ လဲၤဒီးကူစိယါဘျါအသးလၢ လီၢ်ကဝီၤကသံၣ်ပုၤမၤတၢ်ဖိအအိၣ် လၢသ ဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တီၢ်အူကီၢ်ရၢၣ် တၢ်ဂီၤတၢ်အူၣ်သးတဖၣ်



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အီၤဖဲလၢယူၤ ၁၄ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် လၢလီၤ ကဝီၤတီၤထီၣ်ကိၣ်တဖျၢၣ်အပူၤ ဖဲမ---သဝီ, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီၢ်အူကီၢ် ရၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲနံၤအဝဲန့ၤန့ၣ် ပယီၤသးမိၤစိရီၤ အသးသ့ၣ်တဖၣ် ခး လီၤနီၤစိၤဝဲကျိၤဖးဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ဒီးကျိၣ်လၢတၢ်ခး လီၤအီၤအကျိၤတဖျၢၣ် န့ၣ် လီၤတံၣ်ဘၣ်ဝဲကိၣ်ဖိပိၣ်မုၢ်ဟံၣ်ဒွဲလၢအအိၣ် လၢကိၣ်ကတရၢၢ်ပူၤန့ၣ် လီၤ. ကျိၣ်အက့ၢ်ဘၣ်ဒိဝဲ ကိၣ်ဖိပိၣ်မုၢ်သၢၤ လၢအမံၤမ့ၢ် နီၢ်ယ--- (၁၆ နံၣ်), နီၢ်ရ--- (၁၄ နံၣ်) ဒီးနီၢ်လ--- (၁၅ နံၣ်) န့ၣ်လီၤ. နီၢ်ယ---န့ၣ်ဘၣ်ဒိ ဝဲလၢအခိၣ်သ့ၣ်, နီၢ်ရ---ဘၣ်ဒိလၢအခိၣ် တီသ့ၣ် ဒီးနီၢ်လ---တီဘၣ်ဒိ ဝဲလၢအစုစ့ၣ် ဒိအဖျါလၢတၢ် ဂီၤပူၤအ သီးန့ၣ်လီၤ. ကိၣ်ဖိပိၣ်မုၢ်အံၤ ဘၣ် ဒိဝဲတဘျီဃီ ဘၣ်တၢ်လဲၤ ဆၢအီၤဆူ မ---တၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒီးဒိသိး က ဒီးကူၤစါယါကျိၤအသးအကီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ခး လီၤကျိၤဖးဒိၣ်အံၤ ဘၣ်ဒိဟး ဂီၤစ့ၢ်ကီးဝဲကိၣ်တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ဒီးတၢ် ကဲထီၣ်သးဝဲအလီၢ်ခံ ဘၣ်တၢ်ပတုၣ်ဃာ်ကိၣ်တစီၢ်တလီၢ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အီၤဖဲလၢအီၤကူး ၂၆ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲမ---သဝီ, ဟီၣ်ကဝီၤလီၤဆီ, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီၢ်အူကီၢ်ရၢၣ်အ ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါဝဲ သဝီဖိလၢအမံၤမ့ၢ် မးသ---လၢအသး နံၣ်အိၣ်ဝဲ ၄၈ ဒီး အိၣ်လၢဝ---သဝီတၢၤ ဘၣ်ဒိၣ်ဝဲဒီးပယီၤ သးမိၤစိရီၤ အသးအ တၢ်ခးလီၤကျိၤဖးဒိၣ် လၢအလီၤတံၣ်န့ၣ်ဆူအ သဝီပူၤဒီး တၢ် လီၢ်ဖဲတၢ်က ပိၣ်ကပၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.¹ (တၢ်ဂီၤ- လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)

တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အီၤဖဲလၢနီၣ်စ့ဘၢၣ် ၂၇ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် လၢသဝီတဖျၢၣ်အပူၤလၢအအိၣ်လၢ ဒုလိၣ်မုၢ်န့ၣ်ဟီၣ်ကဝီၤ, ထီတထူၣ် ကီၢ်ဆၣ်, တီၢ်အူကီၢ်ရၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲနံၤအဝဲန့ၤန့ၣ် ပယီၤသး မိၤစိရီၤ အ သး လၢအဟံၣ်ဃုၣ်ဒီးခိၣ်သးရၢၣ် (၃၉) အသးလၢအ အိၣ်ဆီလီၤ အသးဖဲ လုမဲၣ် ဒီးခုၣ်န့ၣ်မဲၣ် သးကလၢၤသ့ၣ်တဖၣ် ခးလီၤနီၤစိၤဝဲကျိၤ ဖးဒိၣ်ဆူ ဒုလိၣ်မုၢ်န့ၣ်ဟီၣ်ကဝီၤ ဖဲဟါခီၤ ၉းဝ၄ မံးနံးအခိၣ်အယၢၤ အ ဆၢက တီၢ်န့ၣ်လီၤ. ကျိၣ်ဖးဒိၣ်လၢတၢ် ခးလီၤအီၤ အကျိၤတဖျၢၣ် လီၤ တံၣ်န့ၣ်ဆူ သဝီဖိတၢၤအရီၤဘၢၣ်ကျိးပူၤ အယီ ဘၣ်ဟးဂီၤဝဲရီၤဘၢၣ် ထူၣ်တနီၤ ဒီးဟံၣ်တဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢအမံၤမ့ၢ် နီၢ်ဟ---စ့ၢ်ကီး အစုန့ၣ်ခံ ဘၣ်ဒိဝဲန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)

1 KHRG, “တီၢ်အူကီၢ်ရၢၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ- ဒိၣ်ဖးဒိၣ်တီၢ်ဆၣ်အပူၤ SAC ခးလီၤနီၤစိၤကျိၤဖးဒိၣ်ချံအယီ သဝီဖိသံတၢၤဒီး ဟံၣ်တဖၣ်ဟးဂ့ၣ်ဟးဂီၤ (လၢအီၤကူး ၂၀၂၃ နံၣ်)”, လၢဖျါတြုၤအါရီၤ ၂၀၂၄ နံၣ်.



တၢ်ဂီၤတၢ်ကစီၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲလၢနီၣ်ဝုၣ်ဘၢၣ် ၁၇ သီ ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲအ---သဝီ, ဒုလိၣ်မုၢ်န့ၢ်ဟီၣ်ကဝီၤ, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၢၣ်, တီအူကီၢ်ရၢၣ် အပူၤန့ၢ်လီၤ. ဖဲန့ၢ်အဝဲန့ၢ်န့ၢ် ပယီၤသုးမိၤစီၣ်ရိၤအသုး ဟံၣ်ဃုာ်ဒီး ခိၣ်သုး ရၢၣ် (၃၉) အသုးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၢ် ခးလီၤနီၣ်စါဝဲ ကျိဖးဒိၣ်ဆူ ဒုလိၣ်မုၢ်န့ၢ် ဟီၣ်ကဝီၤပူၤ ဒီးကျိဖးဒိၣ်ချံအကျိတဖျၢၣ်န့ၢ် လီၤတၢ်ပိၤထီၣ်ဝဲလၢစံၣ်ပျီ တဘျီအပူၤလၢအအိၣ်ဘူး ဒီးအ---သဝီန့ၢ်လီၤ. ကျိချံအက့ၢ်သ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်သံဝဲသဝီဖိလၢ အမံၤမုၢ် စါဖေ---အကျိတဒုန့ၢ်လီၤ. ² (တၢ်ဂီၤ- လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤတၢ်ကစီၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲလၢနီၣ်ဝုၣ်ဘၢၣ် ၂၈ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲ ကက---သဝီ, ဒုလိၣ်မုၢ်န့ၢ်ဟီၣ်ကဝီၤ, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၢၣ်, တီအူကီၢ်ရၢၣ် အပူၤန့ၢ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤ ဟံၣ်ဖျါဝဲဟံၣ်တဖျၢၣ်လၢ အခိၣ်ဒုး ဘၣ်ဒိလၢပ ယီၤသုးမိၤစီၣ်ရိၤ ခိၣ်သုးရၢၣ် (၃၉) အသုး အတၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်လၢ ကက---သဝီပူၤ ဖဲလၢနီၣ်ဝုၣ်ဘၢၣ် ၁၉ သီန့ၢ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်အံၤ ဘၣ်ဒိ ဟး ဂီၤစ့ၢ်ကိးဝဲဟံၣ် လၢအဂၤသၢဖျၢၣ် လၢသဝီဝဲန့ၢ်အပူၤန့ၢ်လီၤ. ³ (တၢ်ဂီၤ- KHRG)



တၢ်ဂီၤတၢ်ကစီၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲလၢ ခိၣ်စဲဘၢၣ် ၁၁ သီ ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲကခ---သဝီ, ဒုလိၣ်မုၢ်န့ၢ်ဟီၣ်ကဝီၤ, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၢၣ်, တီအူကီၢ်ရၢၣ်အပူၤန့ၢ်လီၤ. ဖဲလၢနီၣ်ဝုၣ်ဘၢၣ် ၁၈ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် န့ၢ် ကမျါတၢ်ဒိသဒါသုး (PDF) အပူၤ ၃ ဂၤ လၢအအိၣ်လၢက ညီဒီကလုာ်တၢ်ထူၣ်ဖျးသုးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) သုးရၢၣ် (၅) အဖိလၢ လၢသုးက့ (၂) အပူၤန့ၢ် လဲၤခးဝဲပယီၤသုးမိၤစီၣ်ရိၤခိၣ်သုးရၢၣ် (၃၉) အသုးကလၢၤ လၢအအိၣ်လၢ လွံၢ်မံၤလၢန့ၢ်လီၤ. PDF အ သုးသ့ၣ်တဖၣ် အိၣ်လၢ ကခ--- သဝီဒီးခးစိဃါဝဲ ကျိဖးဒိၣ်ဆူ သုးကလၢၤဝဲန့ၢ် သၢထံၣ်န့ၢ်လီၤ. ဒီဖျါတၢ်ခးအဝဲသ့ၣ် အသုးက လၢၤအဆိ ပယီၤသုးမိၤစီၣ်ရိၤအသုးသ့ၣ်တဖၣ် ခးလီၤကဒါဝဲ ကျိ ဖးဒိၣ်ဆူ ကခ---သဝီပူၤတဘျီထံၣ် ဒီးသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်လဲၤ ဃုာ် အိၣ်ကဒုဝဲလၢအတၢ်သ့ၣ်တၢ်ဖျးအလီၢ်, စံၣ်ပျီပူၤ, လၢပုၤပူၤ ဒီးအဘူး အတၢ်လၢအအိၣ်လၢတၢ်လီၢ်အဂၤအအိၣ် လၢအဝဲသ့ၣ် တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ အဂီၢ်န့ၢ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤတၢ်တဘျီအံၤ ဘၣ်ဒိဟး ဂီၤစ့ၢ်ကိးဝဲသဝီဖိစါ ကက---, စါကဃ--- ဒီးစါကင---အဟံၣ်န့ၢ် လီၤ. ⁴ (တၢ်ဂီၤ- KHRG)

2 KHRG, “တီအူကီၢ်ရၢၣ် တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖျၢၣ်- ပယီၤသုးဒိၣ်အူဟံၣ်ဃီ, ခးလီၤနီၣ်စါကျိဖးဒိၣ် ဒီး ခးလီၤတၢ်လၢကဘီယုၤ ဖဲထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၢၣ် (လၢစဲးပထုဘၢၣ် တုၤ လၢ နီၣ်ဝုၣ်ဘၢၣ်, ၂၀၂၃နံၣ်)”, လၢမးရး ၂၀၂၄ နံၣ်.
3 KHRG, “တီအူကီၢ်ရၢၣ် တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖျၢၣ်- ပယီၤသုးဒိၣ်အူဟံၣ်ဃီ, ခးလီၤနီၣ်စါကျိဖးဒိၣ် ဒီး ခးလီၤတၢ်လၢကဘီယုၤ ဖဲထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၢၣ် (လၢစဲးပထုဘၢၣ် တုၤ လၢ နီၣ်ဝုၣ်ဘၢၣ်, ၂၀၂၃နံၣ်)”, လၢမးရး ၂၀၂၄ နံၣ်.
4 KHRG, “တီအူကီၢ်ရၢၣ် တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖျၢၣ်- တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ချံ, ကဘီယုၤခးလီၤတၢ် ဒီး SAC သုးတဖၣ်ဒိၣ်အူထီၣ်ဟံၣ်, PDF သုးဖိတဖၣ် မၤဆူၣ်သဝီဖိလၢကဒုးန့ၢ် ကျိ ဖဲထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၢၣ်ပူၤ (လၢနီၣ်ဝုၣ်ဘၢၣ် တုၤလၢ လၢဒါစဲးဘၢၣ် ၂၀၂၃ နံၣ်) ”, လၢအူဖျၢၣ် ၂၀၂၄ နံၣ်.



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိန္နၢ်အိၤဖဲလၢယနူၤအါရံၣ် ၂၀၂၄ နံၣ် ဖဲကစ--သဝီ, ထံသးစီဟီၣ်ကဝီ, ဒိၣ်ဖါခိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤပၢ်ဖျါဝဲသဝီဖိအဟံၣ်တဖျါၣ် လၢအဘၣ် ဒိဒီးပယီၤသးမိၤစီရိၤအတၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ဖဲလၢယနူၤအါရံၣ် ၁၉ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢတၢ်ဒုးကဲထီၣ်လၢ လီၤကဝီသးဖိၣ်စုကဝဲသ့ၣ်တဖၣ် ဒီးပယီၤသးမိၤစီရိၤ အသးပၢ်ဖျါၣ် လၢအမ့ၢ် ခိၣ်သးရၢၣ် (၂၆) လၢအဘၣ် တၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲအိၤလၢ သးရၢၣ်ခိၣ် ယၣ်စၣ်ထီ ဒီးပယီၤ သးမိၤစီရိၤအသးလၢအအိၣ်လၢ ရၢၣ်န့ၣ်ကလုသး ကလၢလၢအဘၣ် တၢ်တီခိၣ်ရိၣ်မဲအိၤလၢ ဟံၣ်လုအိၣ်အဘၣ်စၢၤအခါန့ၣ်, ပယီၤသးမိၤစီရိၤအသးသ့ၣ် တဖၣ်ခးလီၤနီၤစီၤ ဝဲကျိဖးဒိၣ်ဆူလီၤကဝီလၢ အိၣ်ဘူးအိၣ်တံၢ်ဒီး တၢ်ဒုးကဲထီၣ်အလီၤန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံလၢတၢ်ခး လီၤအိၤတနီၤလီၤတံၢ် န့ၣ်ဝဲဆူသဝီပူၤ ဒီးမၤဘၣ်ဒိဟးဂီၤလီၤကလဲဝဲ သဝီဖိအဟံၣ် ၉ ဖျါၣ် ဒီးဟံၣ်လၢအဂၤ အဖျါၣ် ၉၀ စ့ၢ်ကီးဘၣ်ဒိ တဲတဆဲးတက့ၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢအအိၣ်လၢဟံၣ်ပူၤသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ဒိဟးဂီၤစ့ၢ်ကီးဝဲအိၤမးန့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်အံၤ ဘၣ်သံစ့ၢ်ကီးဝဲသဝီဖိတဂၤလၢအသးန့ၣ်အိၣ်ဝဲ ၅၀ ဒီးတဖျါၣ်ထီၣ်ကွံၣ်လၢသဝီပူၤဘၣ် ဖဲလၢတၢ်ဒုးကဲထီၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၤကဝီသဝီဖိ)

ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရၢၣ် တၢ်ဂီၤတၢ်အုၣ်သးတဖၣ်



တၢ်ဂီၤလၢအစ့ၣ်တဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိန္နၢ်အိၤဖဲလၢဖျါၣ်အါရံၣ် ၇ သီ ၂၀၂၄ နံၣ် ဒီးတၢ်ဂီၤလၢအထွဲတဘျီတဘျီတဘျီတဘျီဒိန္နၢ်အိၤဖဲ လၢဖျါၣ်အါရံၣ် ၁၃ သီ ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤခံဘၣ်လၢၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိန္နၢ်အိၤဖဲကစ--သဝီ, မူဟီၣ်ကဝီလီၤဆီ, မူကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲနံၤအဝဲန့ၣ်န့ၣ် ပယီၤသးမိၤစီရိၤအသးသ့ၣ်တဖၣ် လၢအပၢ်ဃုၣ်ဒီး ခိၣ်ချၢၣ်သးရၢၣ် (၄၃၉) အပူၤ လၢအအိၣ်ဆီလီၤအသးဖဲ နးသၣ်ကွဲး သးကလၢန့ၣ် ဟဲန့ၣ်လီၤဝဲဆူ ကညီၣ်ဒိကလုၣ်စၢၤဖျါၣ်ကရၢ (KNU) တၢ်ပၤဟီၣ်ကဝီ ဒီးဘၣ်သဂၢၢ်လိာ်အသးဒီး ကညီၣ်ဒိကလုၣ်တၢ်ထူၣ်ဖျါၣ်သးမ့ၢ် ခိၣ်အ သးသ့ၣ် တဖၣ်လၢအအိၣ်ဖဲ ကရ--သဝီဒီးကည--သဝီအဘၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢတၢ်ဒုးကဲထီၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ် ပယီၤသးမိၤစီရိၤအသးလၢ အအိၣ်ဘူးဒီးနးသၣ်ကွဲးအသးကလၢလၢသ့ၣ်တဖၣ် ခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ်ဆူ ကတ--ဟီၣ်ကဝီတကပၤ ကအိၣ်အဖျါၣ် ၅၀ ဃၣ်ဃၣ်န့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံလၢတၢ်ခးလီၤအိၤတနီၤ လီၤတံၢ်န့ၣ်ဝဲဆူ ကည--သဝီပူၤ ဒီးဘၣ်သံဝဲသဝီဖိ လၢအမံၤမ့ၢ်စီၤကျဲၣ်လူ လၢအသးန့ၣ်အိၣ်၄၅ နံၣ် ဒီးဘၣ်ဒိ စ့ၢ်ကီးဝဲသဝီဖိအဂၤလၢအမံၤမ့ၢ် စီၤန့ၣ်ထူ (၃၆ နံၣ်) ဒီးစီၤခဲၣ်စ့ၢ်အူ (၂၆ နံၣ်) န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢအစ့ၣ်တဘျီအံၤ ပၢ်ဖျါၣ်သဝီဖိလၢအဘၣ်သံလၢတၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်အဂီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်တဘျီအံၤ ဘၣ်ဟးဂီၤစ့ၢ်ကီးဝဲ သဝီဖိအဟံၣ်အဖျါၣ်တဆဲး ပၢ်ဃုၣ်ဒီးဟံၣ် လၢအဖျါၣ်လၢ တၢ်ဂီၤလၢစ့ၣ်တကပၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၤကဝီသဝီဖိ ဒီး KHRG)



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲလၢဖျၢၣ်တြုၤအါရံၣ် ၂၇ သီ ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲကထ---သဝီ, မူကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထွၢ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤ ဟံၣ်ဖျါဝဲ ကဒ---သဝီဖဲသ့ၣ်တဖၣ် လၢအဘၣ်ဟးယွၢ်အိၣ်ကဒု ဒိဖျိပယီၤ သးမိၤစိရီၤ အတၢ်ခးလီၤနီၤစါကျိဖးဒိၣ်လၢ ကထ---ဟီၣ်ကဝီၤပူၤ ဖဲလၢဖျၢၣ် တြုၤအါရံၣ် ၂၄ သီ ၂၀၂၃ နံၣ်ပူၤအယိၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)



KHRG ဒီးန့ၢ်တၢ်ဂီၤခဲဘျီအံၤဖဲလၢဖျၢၣ်တြုၤအါရံၣ် ၂၁ သီ ၂၀၂၃ နံၣ် လၢကန---သဝီ, မံထွၢ်ကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထွၢ်ကီၢ်ရၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲနံၤ အဝဲန့ၣ် ပယီၤသးမိၤစိရီၤအသးသ့ၣ်တဖၣ် ခးလီၤနီၤစါဝဲကျိဖးဒိၣ်ဆူ သဝီဖဲအိၣ်ဆိးလီၢ်ကဝီၤအပူၤ ဒီးကျိဖးဒိၣ်ချံအကျါတဖျၢၣ် လီၤတံၢ်ဘၣ်ဝဲ ကပ ကဖ---အဟံၣ် လၢအအိၣ်လၢ ကန---သဝီန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံလၢအလီၤတံၢ်ပိၤဖးအံၤ ဘၣ်သံဝဲ ကပ ကဖ--- ဒီးဘၣ်ဒိဝဲအဖိခွါစါ ကဘ---အခိၣ်န့ၣ်လီၤ. စါကဘ---အံၤအသးနံၣ်အိၣ်ဒီးဒိၣ်ထဲ ၅ နံၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၢ်ကဝီၤသဝီဖဲ)



တၢ်ဂီၤအံၤဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲ လၢဖျၢၣ်တြုၤအါရံၣ် ၂၂ သီ ၂၀၂၄ နံၣ် ဖဲကမ---သဝီ, နီၤဘိခံကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထွၢ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢဖျၢၣ်တြုၤအါရံၣ် ၁၉ သီ ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် ပယီၤသးမိၤစိရီၤ ရှ့ၣ်ဝဲ အသးရၣ်လၢအအိၣ်ဆိလီၤအသးဖဲသးကလၢလၢအဘျးဒီးပဲနဲကီၢ်ဝဲန့ၣ် ခးလီၤနီၤစါဝဲ ကျိဖးဒိၣ်သ့ၣ်တဖၣ် ဒီးကျိဖးဒိၣ်ချံလၢတၢ်ခးလီၤအံၤအကျါသၢဖျၢၣ်န့ၣ် လီၤတံၢ်န့ၣ်ဆူ ကမ---သဝီပူၤ ဒီးဘၣ်သံဝဲသဝီဖဲ စါကယ---လၢအသးနံၣ်အိၣ်၄၈ နံၣ် ဒီးဘၣ်ဒိဝဲသဝီဖဲအဂၢၤ သၢဂၢၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖဲလၢအဘၣ်ဒိသ့ၣ်တဖၣ်အံၤ ဘၣ်တၢ်လဲၤဆၢအိၣ်ဆူ KNU တၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်တဖျၢၣ်လၢအအိၣ်လၢ ကရ--- သဝီ, ယုၣ်လဲကရူၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤတၢ်အံၤ ဘၣ်ဟးဂီၤစ့ၢ်ကီၢ်ဝဲသဝီဖဲအဟံၣ်သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)



တၢ်ဂီၤသ့ၣ်ခံၣ်ဘၣ်တၢ်ဒီးန့ၢ်အိၤဖဲ လါဖျၢၣ်တြူၤအါရံၣ် ၂၃ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ် ဖဲ ကလ---သဝီ, ပူယုကရူၢ်, ဆီထံးကီၢ်ဆၢၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲ လါဖျၢၣ်တြူၤအါရံၣ် ၂၃ သီန့ၣ် ပယီၤသုးမိၤစီရိၤခိၣ်ချ့သုးရ့ၣ် (၂၀) အသုးလၢအအိၣ်ဆီလီၤအသးဖဲ ပစိၣ်မိၣ်သုးကလၢန့ၣ် ဟံၣ် ဖိၣ်လိာ်အသးဒီး ခိၣ်ချ့သုးတြီၤ (၄၄, ၆၆, ဒီး ၇၇) အသုးသ့ၣ်တဖၣ် ဒီးခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ်ဆူ သဝီသ့ၣ်တဖၣ်လၢအအိၣ်လၢပူယုကရူၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချ့လၢတၢ်ခးလီၤအိၤအကျါ ခံဖျၢၣ် လီၤတၢ်ဝဲပိၤဖးဝဲလၢ ကလ---သဝီပူၤ ဒီးသဝီဖဲအဟံၣ်ခံဖျၢၣ် အူထီၣ်ကွံာ်ဝဲဃုာ်ဒီးတၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢအအိၣ် လၢဟံၣ်ပူၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်တဘျီအံၤဘၣ်သံစ့ၢ်ကိးဝဲပုၤသဝီဖဲပိၤမုာ်ခံၣ် ဒီးဘၣ်ဒိဝဲသဝီဖဲအဂၢၤခံၣ်န့ၣ်လီၤ. နီၢ်ကဝ--- (၆၆ နံၣ်) န့ၣ်အူသံအိၣ်ဝဲလၢမ့ၣ်အူကျါ ဒီးနီၢ်ကသ---(၃၅နံၣ်) န့ၣ် ဘၣ်သံဝဲလၢကျိဖးဒိၣ်ချ့အကူ ဒီးအမိၢ်ပုၤဘၣ်အူထီၣ်စ့ၢ်ကိးလၢမ့ၣ်အူန့ၣ်လီၤ. ပုၤသဝီဖဲအဂၢၤတကၢလၢအမံၤမ့ၢ် နီၢ်ကဟ--- န့ၣ်ဘၣ်ဒိဝဲဒီး ဘၣ်တၢ်လဲၤဆၢအိၤဆူ တၢ်ဆါဟံၣ်လၢအအိၣ်လၢရွၢၣ်ကွၢ်ဝုၤလၢကဒီးန့ၢ်ကသံၣ်တၢ်ကူစါယါ ဘျီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. စီၤကအ--- (၁၇နံၣ်) န့ၣ်အခိၣ်သၢၣ်, အခၢၣ် ဒီးအခိၣ်ဘၣ်ဒိဝဲဒ်အဖျါလၢတၢ်ဂီၤလၢစုစ့ၣ်အပူၤအသိး ဒီးဘၣ်တၢ်လဲၤဆၢအိၤဆူလီၢ် ကဝီၤ KNU တၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒီးတဖျါန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၢ်ကဝီၤသဝီဖဲ)



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒီးန့ၢ်အိၤဖဲလါ မ့ၢ် ၂၇ သီ ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲမ့ၢ်ထွဲကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၢၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤန့ၣ် လီၤ. ဖဲလါမးရူး ၁၈ သီ ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် ပယီၤသုးမိၤစီရိၤခိၣ်ချ့ သုးရ့ၣ် (၅၉၉) အသုးလၢအအိၣ်ဆီလီၤအသးဖဲတီတီသုးက လၢ ဒီးအသုးအဖုလၢအဂၢၤသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်ခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ် ဆူ ကစ---ဒီးခက--- သဝီအပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤတၢ်အံၤ ဘၣ်ဒိဟးဂီၤဝဲသဝီဖဲအဟံၣ်ခံဖျၢၣ် ဒီးသဝီသိခါဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖဲသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ဃုာ်အိၣ်ကစုစ့ၢ်ကိးဆူ တၢ်လီၢ်အဂၢၤ န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒီးန့ၢ်အိၤဖဲလါယူၤ ၁၃ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲခခ---သဝီ, ဒိၣ်မူကရူၢ်, လၢဒိၣ်ကီၢ်ဆၢၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ် ကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါယူၤ ၉ သီ ၂၀၂၃ နံၣ်န့ၣ် ပယီၤ သုးမိၤစီရိၤအသုးသ့ၣ်တဖၣ် ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ဆူ ခခ---သဝီ ပူၤ ဒီးကျိချ့လၢတၢ်ခးလီၤအိၤအကျါတဖျါ လီၤတၢ်ဘၣ်ဝဲ တၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒီး ဒ်အဖျါလၢတၢ်ဂီၤပူၤအသိးန့ၣ်လီၤ. တၢ် ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒီးအခိၣ်ဒုး ဒီးကသံၣ်ကသီအဝီအလီလၢ က သံၣ်ဒီးပူၤ တနီၤဘၣ်ဒိဟးဂီၤဝဲန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)





တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်အိၤဖဲလၢယုၤ ၂၄ သီ ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲခဂ---
သဝီ, သဲးခဲၣ်ကိၣ်ကရူၢ်, ဆီထံးကီၢ်ဆၢ, ချၢၣ်လွံၣ်ထုၣ်ကီၢ်ရဲၣ်အပူၤန့ၣ်
လီၤ. နံၣ်အဝဲန့ၣ် ကဘၣ်ဖဲဂီၤခီၣ် ၉၃၂ ဖဲနံးန့ၣ် ပယီၤသးမိၤစိၣ်ရဲၣ်ချ့
သးရဲၣ် (၂၀) အသးလၢအအိၣ်ဆီလီၤအသးဖဲ အဝဲၣ်သးကလၢ လၢ
အအိၣ် လၢအဝဲၣ် ကရူၢ်အပူၤန့ၣ် ခးလီၤဝဲကျိၣ်ဖးဒိၣ် ၆၀ မမ သ့ၣ်တဖၣ်
ဆူ ခဂ---သဝီပူၤ ဒီးကျိၣ်ချဲအက့ဘၣ်ဒိဝဲပုၤသဝီဖိပိာ်မုၢ်သၢၤန့ၣ်လီၤ.
ဒီၣ် ခဃ--- (၇၅ နံၣ်) န့ၣ် အယီၤတၢ်ခိၣ်ဒီးအဟၢဖၢဘၣ်ဒိဝဲဒီးကျိၣ်ဖးဒိၣ်
ချဲအက့တက့ ဖဲအမံလၢအဟံၣ် ပူၤအ ဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. မးခဂ--- (၄၄
နံၣ်) တ ဒီအဖံဘၣ်ခိၣ်လၢ အစ့ၣ်ဒီးအခိၣ်ဘၣ်ဒိဝဲ ဒီးအဖိမုၢ် မးခစ---
(၁၀ နံၣ်) တဒီအခိၣ်ဘၣ်ဒိဝဲန့ၣ်လီၤ. လီၤကဝီၤဒုသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်
ဟံၣ် ဖျါဝဲဒုၣ်လၢ ပယီၤသးမိၤစိၣ်ရဲၣ်အသးခးလီၤဝဲကျိၣ်ဖးဒိၣ်လၢသဝီပူၤ ခီ
ဖျါအဝဲ သ့ၣ်န့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကစီၣ်လၢ KNU အပုၤကမၤတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဒီးပုၤသ
ဝီဖိ လၢသ ဝီပူၤအပိၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၤကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤ ဘၣ်တၢ်ဒိၣ်အိၤဖဲလၢယုၤလံ ၁၂ သီ ၂၀၂၃ နံၣ်ဖဲ
ခဆ---သဝီ, မ့ၣ်ယိက့ၣ်ကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၢ, ချၢၣ်လွံၣ်ထုၣ်ကီၢ်ရဲၣ်အပူၤန့ၣ်
လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါဝဲ သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်လၢခရ---သဝီဒီး ခည---သဝီ
လၢအဘၣ်ဃုာ်ထီၣ်ကွဲၣ်လၢအ ဒုသဝီခီဖျါ ပယီၤသးမိၤစိၣ်ရဲၣ်ချ့သးရဲၣ်
(၅) အသးသ့ၣ်တဖၣ် ဟဲန့ၣ်လီၤဆူအသဝီပူၤ ဒီးခးနါစိၣ်ကျိၣ်ဖးဒိၣ်သ့ၣ်
တဖၣ် ဖဲနံၣ်အဝဲန့ၣ်အပိၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- KHRG)



တၢ်ဂီၤခံဘျီအံၤဘၣ်တၢ်ဒိၣ်အိၤဖဲ လၢအိၣ်ကူး ၂၉ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဖဲ ခတ---သဝီ, ပုယုကရူၢ်, ဆီထံးကီၢ်ဆၢ, ချၢၣ်လွံၣ်ထုၣ်ကီၢ်ရဲၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲ
နံၣ်အဝဲန့ၣ် ပယီၤသးမိၤစိၣ်ရဲၣ် ခိၣ်ချ့သးရဲၣ် (၂၆၄) အသးခးလီၤနါစိၣ်ဝဲကျိၣ်ဖးဒိၣ် ၁၂၀ မမ သ့ၣ်တဖၣ် ဒီးကျိၣ်ချဲလၢတၢ်ခးလီၤအိၣ်အကျါသၢဖျါ
လီၤတၢ်ပိာ်ထီၣ်ဝဲလၢ ခတ---သဝီပူၤ အယီၤဘၣ်သံဝဲ ဖိသ့ၣ်ပိာ်မုၢ်ဖိတဂၤ, ဘၣ်ဒိဝဲသဝီဖိအဂၤ ၄ ဂၤ ဒီးဘၣ်ဟးဂီၤဖဲဟံၣ် ၅ ဖျါန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤ
လၢတၢ်ဖိခိၣ်လၢအစ့ၣ်တဘျီန့ၣ် ဟံၣ်ဖျါဝဲဟံၣ်လၢအဟးဂီၤအကျါတဖျါအဂီၤ ဒီးတၢ်ဂီၤလၢအထွဲတဘျီတခိၣ်မုၢ်ဝဲဖိသ့ၣ်မုၢ်ဖိလၢအသံတဂၤ အ
ဂီၤတချးတၢ်လဲၤန့ၣ်လီၤအိၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၤကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤတၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲ လၢအိၤကထိၣ်ဘၣ် ၁၈ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အနံၤ ဖဲ အမ--- သဝီ, ဖျူဟီၣ်ကဝီၤလီၤဆီ, မူကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲသဝီဖိလၢ အန--- သဝီ, ဖျူဟီၣ်ကဝီၤလီၤဆီ လၢအဘၣ်ဒိ (၄) ဂၤအကျါ (၁) ဂၤအဂီၤ ဖဲအဝဲဒိးကူစါယါဘျီသးအခါန့ၣ်လီၤ. အဝဲဘၣ်ဒိဝဲဒိး ကျိဖးဒိၣ် လၢ SAC သး ၁၈၇ (၃၀၇) ခးလီၤဆူ အမ--- သဝီပူၤ ဖဲလၢအိၤကထိၣ်ဘၣ် ၁၇ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အနံၤအခါန့ၣ်လီၤ. SAC သး ၁၈၇ (၃၀၇) အံၤအိၣ်ဆီလီၤအသးဖဲ စ့ၤဝဲသးကလၢန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤတၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲ လၢနီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၄ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အနံၤ ဖဲ အဝ--- သဝီ, အဘလၢၣ်ကရူၢ်, ဆီထံးကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲသဝီဖိလၢ အဖ--- သဝီ, ကွၢ်ကရူၢ်ပူၤ လၢအဘၣ်ဒိ (၆) ဂၤအကျါ (၁) ဂၤအဂီၤ ဖဲအဝဲဒိးန့ၢ်ဘၣ်ဝဲဒိၣ် ဂီၢ်အူတၢ်ကူစါယါဘျီသး ဖဲအဝ--- တၢ်ဆါဟံၣ်လၢအအိၣ်ဝဲလၢ KNU တၢ်ပာဆၢရဲၣ်ကျဲၤအီၤတဖျါအပူၤ အခါန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိ (၆) ဂၤအံၤဘၣ်ဒိဝဲဒိးကျိဖးဒိၣ်အကူလၢ SAC သး ၁၈၇ (၂၀) လၢအအိၣ်ဆီလီၤသးလၢ ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ဝဲသးကလၢ တဖျါအပူၤ ခးဝဲကျိဖးဒိၣ် ၁၂၀ မမ (၈) ဖျါဆူ အဖ--- သဝီပူၤ ဖဲလၢနီၣ်ဝဲဘၣ် ၂၄ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အနံၤအခါန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤတၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲ လၢဒိၣ်စဲဘၣ် ၂၄ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အနံၤ ဖဲ အဝ--- သဝီ, ဆီထံးကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲသီခါဖျါတဖျါ အဒိၣ်ဒုးဘၣ်ဟးဂီၤဝဲဒိး ကျိဖးဒိၣ်ချံ ၁၂၀ မမ လၢ SAC သး ၁၈၇ (၂၀) လၢအအိၣ်လၢသးကလၢဖဲ ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ဝဲတဖုးလီၤဝဲ ဖဲ လၢဒိၣ်စဲဘၣ် ၁၂ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် ဂီၤဆီ အနံၣ်ရံၣ် ၁၀ - ၄၀ မံးနံးအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. SAC သးအံၤ ခးဝဲကျိဖးဒိၣ်ချံ (၃) ဖျါဆူ အဝ--- သဝီဒီး ကျိဖးဒိၣ်ချံ (၂) ဖျါန့ၣ်လီၤတၢ်ဟီၤဖးထီၣ်ဝဲဖဲ အဝ--- သဝီယၢၤဒီး ကျိဖးဒိၣ်ချံအဂၤ (၁) ဖျါန့ၣ်လီၤတၢ်ဟီၤဖးထီၣ်ဝဲဖဲ အဝ--- သီခါဖျါတၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အလီၢ်တဖျါ ဘၣ်ဒိဟးဂီၤဝဲ တၢ်သ့ၣ်ထီၣ်အဒိၣ်ဒုး ဒီးဘူးဒးတၢ်ဘါအဂီၤတခါန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)

ဘျး-ဒဝဲၣ်ကီၢ်ရူၣ် တၢ်ဂီၤတၢ်အုၣ်သးတဖၣ်



တၢ်ဂီၤတဘျးအံၤတၢ်ဒိၣ်အိၤဖဲ လါမးရှး ၂၀၂၃ နံၣ် အပူၤ ဖဲအရ---သဝီ, အိၣ်ပူၤဟီၣ်ကဝီၤ, လၢဂံၢ်လါကီၢ်ဆၣ်, ဘျး-ဒဝဲၣ်ကီၢ်ရူၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်တသီန့ၣ်, SAC သုး ခလရ (၂၈၅) အိၣ်ဆီလီၤအသးဖဲ ကလီ ကိအိၣ်ပူၤသုးကလၢတဖု ခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ် ၂၀၂ မမ ဆူ အရ--- သဝီပူၤ ဒီးဘၣ်ဒိဝဲ သဝီဖိ (၄) ဂၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢအဘၣ်ဒိ (၄) ဂၤန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ စီၤအစ--- (၃၈) နံၣ်, ဘၣ်ဒိဝဲဖဲအလီၤဒုဒီးအစု, စီၤအထ--- (၃၀) နံၣ်, ဘၣ်ဒိဖဲအသးနီၣ်ပုၤ, စီၤအအု--- (၂၅) နံၣ်, ဘၣ်ဒိဖဲအလီၤဒု, စီၤအဗ--- (၇) နံၣ်, ဘၣ်ဒိဖဲအကိၢ်ဘိန့ၣ်လီၤ. စီၤအစ--- တဂၤဘၣ်တၢ်လဲၤဆၢအိၤဆူအဝ--- တၢ်ဆါဟံၣ်, ပလီၤဟီၣ်ကဝီၤ, ဒီးတၢ်ဆဲးလဲၤဆၢကဒါအိၤဆူ ပလီၤဝဲၣ်လၢတၢ်ဒိးကူၤစါယါဘျးသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤတဘျးအံၤတၢ်ဒိၣ်အိၤဖဲ လါယူၤ ၂၆ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အပူၤ ဖဲအစ--- သီခါဖျါ, အယ---သဝီ, ကမိၤသွ့ဟီၣ်ကဝီၤ, လၢဂံၢ်ဒိၣ်စိကီၢ်ဆၣ်, ဘျး-ဒဝဲၣ်ကီၢ်ရူၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်တသီန့ၣ်, သုးဖိၣ်စုကဝဲလၢတၢ်တသ့ၣ် ညါအိၤဘၣ်တဖုခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ်ဆူသဝီပူၤဒီးဘၣ်ဒိဝဲသဝီဖိ (၂) ဂၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢအဘၣ်ဒိ (၂) ဂၤန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ ဒီၤဘၣ်--- (၆၅) နံၣ်, ဒီး အဖိမုၢ် ဒီၤဘၣ်--- (၄၅) နံၣ်, ဘၣ်ဒိဝဲဒုဒိးကျိဖးဒိၣ်ချံအက့ဖဲအစု ဖဲအစ--- သီခါဖျါကရုၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဘၣ်ဒိ (၂) ဂၤအံၤဘၣ်တၢ်လဲၤဆၢအိၤဆူ ဘဃ--- တၢ်ဆါဟံၣ် လၢအယ--- သဝီ ဒီးဖဲန့ၣ်တၢ်ဆဲးလဲၤဆၢကဒါအိၤဆူ ခါမ့ၢ်တၢ်ဆါဟံၣ် လၢဒဝဲၣ်ဝဲၣ်လၢတၢ်ဒိးကူၤစါယါဘျးသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤတဘျးအံၤတၢ်ဒိၣ်အိၤဖဲ လါအိၣ်ကူး ၁၉ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အပူၤ ဖဲဘဟ---သဝီ, ပလီၤဟီၣ်ကဝီၤ, လၢဂံၢ်မုၢ်လါကီၢ်ဆၣ်, ဘျး-ဒဝဲၣ်ကီၢ်ရူၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲ လါအိၣ်ကူး ၁၉ သီအနံၤန့ၣ် SAC သုး ခလရ (၂၈၅) လၢအအိၣ်ဆီလီၤအသးဖဲ ပလီၤအဝဲၣ်တဖု ခးဝဲကျိဖးဒိၣ်ဆူဘဟ--- သဝီပူၤဒီးဘၣ်သံပုၤမုၢ်ပုၤ (၁) ဂၤ ဒီးဘၣ်ဒိဝဲအဖိခါ (၁) ဂၤန့ၣ်လီၤ. SAC သုးတဖုခးဝဲကျိဖးဒိၣ်လၢလီၢ်ကဝီၤပူၤတပယုၣ်ဃီန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤတၢ်ကစီၣ်အံၤတၢ်ဒိန္နၢ်အီၤဖဲ လါစဲးပထံဘၢၣ် ၂၀၂၃ နံၣ်အပူၤ ဖဲပလီၤဟီၣ်ကဝီၤ, လၢၢ်မုၢ်လါကီၢ်ဆၢၣ်, ဘျဲး-ဒဝဲၢ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲပုၤ ဖိသၢ် လၢအဘၣ်ဃ့ၢ်မုၢ်ဖျါဖျါတဖၣ် မၤလီၤသကိးတၢ် ဖဲ တၢ်ဃ့ၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်လီၤတတီၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤဃ့ၢ်မုၢ်ဖျါဖျါ ဖိအိၣ်ဝဲ (၁,၆၉၁) ဂၤ လၢသဝီ (၄၅) ဖျါၣ်လၢ ဘၣ်ဃ့ၢ် အိၣ်ကမ့ၢ်ဝဲ လၢၢ်မုၢ်လါကီၢ်ဆၢၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိ လၢသဝီ (၄၅) ဖျါၣ်အံၤဘၣ်ဃ့ၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်မုၢ်လၢ SAC သုးခးကျိဖးဒိၣ် ဒီး မၤဝဲအသုးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤအဂၤတ ဖၣ်အဃိန့ၣ်လီၤ. ပုၤဃ့ၢ်အိၣ်ကမ့ၢ်တဖၣ်အံၤဒီးန့ၣ်ဘၣ် ဝဲပုၤဂီၢ်တၢ်လိၣ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲၤမၤလၢလီၢ်ကဝီၤ ပုၤတဝၢတၢ်ကရူၢ် (CBOs/CSOs) တနီၤအအိၣ် န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)

KHRG



တၢ်ဂီၤတၢ်ကစီၣ်အံၤတၢ်ဒိန္နၢ်အီၤဖဲ လါစဲးပထံဘၢၣ် ၂၀၂၃ နံၣ်အပူၤ ဖဲဘၢၣ်---သဝီ, ကျဲးထံးဟီၣ်ကဝီၤ, ကစၢ်ဒိၣ်ကီၢ်ဆၢၣ်, ဘျဲး-ဒဝဲၢ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ် ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ကျိဖးဒိၣ်ချံလၢအတၢ် ဖိဖဲထီၣ်ဒီး ဘၣ်တဖျါ (UXO) အဂီၤ လၢ SAC သုးခးဝဲဖဲ လါစဲး ပထံဘၢၣ် ၂၃ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်ဖဲတၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဝဲဒုးဒီး PDF သုးအဘၣ်စၢၤအခါန့ၣ်လီၤ. ဒူသဝီဒိၣ်န့ၣ်တဖၣ် ဒုးသ့ၣ်ညါဝဲ လီၢ်ကဝီၤ KNU ပုၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် ဒီး မၤဝဲအတၢ်လဲၤမၤပျီၣ်ကွဲၣ် UXO တဖျါအံၤန့ၣ်လီၤ. ဒူ ဖိသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်တူၢ်ဘၣ်ဝဲဒုၣ်လၢ တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ တအိၣ်ဝဲဒုၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်အဂီၢ်လၢကလဲၤဖဲမၤတၢ်လၢ အစံၣ်ပုၤပူၤ ဒီးကျိဖးပူၤဘၣ် မုၢ်လၢ ဖးဒိၣ်ချံလၢအတၢ် ဖိဖဲထီၣ် ဒီးဘၣ်တဖၣ်အိၣ်ဝဲအါထီၣ်လၢလီၢ်ကဝီၤပူၤအ ဃိန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤတၢ်ကစီၣ်အံၤတၢ်ဒိန္နၢ်အီၤဖဲ လါနီၣ်ဝုဘၢၣ် ၂၅ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အပူၤ ဖဲဘၢၣ်---သဝီ, ပလီၤဟီၣ်ကဝီၤ, လၢၢ်မုၢ်လါကီၢ်ဆၢၣ်, ဘျဲး-ဒဝဲၢ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ် ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲဟံၣ် (၂) ဖျါၣ်အကျါဟံၣ်တဖျါ အဂီၤ လၢအဟးဂီၤကွဲၣ်ဝဲ ဒီဖျါလၢ SAC သုး ခလရ (၂၈၆) ခးလီၤဝဲကျိဖး ဒိၣ်ဆူသဝီပူၤအခါ န့ၣ်လီၤ. လၢကျိဖးဒိၣ်လီၤတၢ်ပီၢ် ဖးထီၣ်အဘျီဝဲအံၤန့ၣ်ဘၣ် ဒိ ဝဲသဝီဖိတဂၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိခဲလၢၢ်ဃ့ၢ်ထီၣ်ကွဲၣ် ဝဲလၢကပူၤဖျါဒီးတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်န့ၣ်လီၤ. SAC သုး ခလရ (၂၈၆) အံၤအိၣ်ဆိလီၤအသးဖဲ ပလီၤအဝုၢ်န့ၣ် လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



ဤဓာတ်ပုံများကို ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ (၃) ရက်နေ့၌ ဘိတ်-ထားဝယ်ခရိုင်၊ လယ်ကဆောမြို့နယ်၊ စတင်နယ်မြေ၊ ၁၃--- ကျေးရွာတွင် ရိုက်ယူခဲ့သည်။ အထက်ပါဘယ်ဘက်ခြမ်းရှိပုံသည် ဒီဇင်ဘာလ (၁) ရက်နေ့၌ SAC နှင့် ဒေသခံ PDF တို့ကြားတိုက်ပွဲ ဖြစ်ပွားပြီးနောက် SAC ခြေလျင်တပ်ရင်း (ခလရ) အမှတ် (၃၅၈) နှင့် ခြေမြန်တပ်ရင်း (ခမရ) အမှတ် (၂၂၄) တို့၏ ယမ်းသမ်းပစ်ခတ်မှုကြောင့် ပျက်စီးသွားသောဘုရားကျောင်းတစ်လုံး၏ပုံဖြစ်ပါသည်။ ထို့အပြင် အိမ်နှစ်လုံးလည်းပျက်စီးခဲ့သည်။ ညာဘက်ခြမ်းရှိပုံသည် သေနတ်ကျည်ဆံအခွံများဖြစ်ပါသည်။ (ဓာတ်ပုံ - KHRG)



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤတၢ်ဒိန့ၢ်အိၤဖဲ လါဒိၣ်စဲဘျီ ၆ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အပူၤ ဖဲဘန---သဝီ, ဝါယုၣ်ဟီၣ်ကဝီၤ, တနီၤသရံၣ်ကီၢ်ဆၢ, ဘျိုးဒဝါကီၢ်ရဲၣ်ပူၤ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤ အံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ဘဖ---သဝီဖိတဖၣ်အဘျီ ယုၢ်ထီၣ်ကွံာ်လၢအသဝီပူၤ မ့ၢ်လၢ SAC သး ခးလီၤဝဲကျိးဒိၣ်ဆူအသဝီပူၤ ဖဲလါဒိၣ်စဲဘျီ ၆ သီအနံၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ်ယုၢ်အိၣ်ကဒုဝဲအခါ ဘၣ်ကွၢ်ဆၢမံာ်ဝဲဒၣ်ဒီး တၢ်လုၢ်အိၣ်နီၢ်ခိးမ့ၢ်တၢ်ဂီၢ်ကီ မ့ၢ်လၢတၢ်တြီၤမၤတံာ်တံာ်လၢတၢ်လဲၤထီၣ်ကွၢ်လီၤ ဒီး တၢ်ဘၣ်ကံာ်ကဲထီၣ်ဒီးဝဲအသးအဖၢမ့ၢ်အယီၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲသ့ၣ်တဒီးန့ၢ်ဘၣ် တၢ်ဒီးကူၤစါယါဘျါသး ဒီး အဖဲသ့ၣ်တဖၣ်စ့ၢ်ကီး တမၤလိဘၣ်တၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤတၢ်ဒိန္နၢ်အိၤဖဲ လါဒိၣ်စဲဘၢၣ် ၂၁ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အပူၤ ဖဲဘၢဝေ---သဝီ, အိပူၤဟီၣ်ကဝီၤ, လၢၢ်မုၢ်လါကီၢ်ဆၢၣ်, ဘျီဒဲးဒဲးကီၢ်ရၢၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်တသီအံၤန့ၣ် SAC သး ခလရ (၂၈၅) ခးလီၤ. ဝဲကျိဖးဒိၣ် အဖျၢၣ် (၈၀) ဃုၣ်ဃုၣ်ဆူ ဘၢဝေ--- သဝီပူၤအယီၤ ဘၣ်ဟးဂီၤဝဲ သဝီဖဲအဘူဖိ (၁) ဖျၢၣ် ဒီး ဟံၣ် (၂) ဖျၢၣ်န့ၣ်လီၤ. ဟံၣ် (၂) ဖျၢၣ်အံၤအူအိၣ်ကွံာ်ဝဲအယီၤ တၢ်ဖိတၢ်လံၤလၢအအိၣ်လၢဟံၣ်ပူၤ တဖၣ်ဟးဂီၤကွံာ်ဝဲခဲလၢန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ကုအချ့ ဘၣ်ဝဲသဝီဖဲတဂၤအခိၣ်သ့ၣ်ဃံ ဒီး ဘၣ်တၢ်လဲၤဆူအိၤဆူ ဘၢဝေ--- တၢ်ဆါဟံၣ်, ဖဲပလီၤဟီၣ်ကဝီၤ, လၢၢ်မုၢ်လါကီၢ်ဆၢၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖဲလၢအဘၣ်ဒိတဂၤအံၤတၢ်ဆဲးလဲၤဆူအိၤဆူတၢ်ဆါဟံၣ် တဖျၢၣ်လၢ ယီၤကီၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤတၢ်ဒိန္နၢ်အိၤဖဲ လါယနူၤအါရံၤ ၂၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်အပူၤ ဖဲဘၢဝေ---သဝီ, ကူးအူဒိကရူၢ်, တနီၤသရံၣ်ကီၢ်ဆၢၣ်, ဘျီဒဲးဒဲးကီၢ်ရၢၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ သဝီဖဲတဂၤဘၣ်သံဖဲကျိဖးဒိၣ်ချဲလီၢ်လံၤတဖျၢၣ်ပိဖးထီၣ်ဝဲအခါန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချဲအံၤဘၣ်တၢ်ခးအိၤလၢ SAC သးတဖု ဒီးဖဲတၢ်ခးအိၤအခါန့ၣ်တပိထီၣ်ဝဲဘၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖဲအံၤ ကျိဘၣ်ဝဲကျိဖးဒိၣ်ချဲအံၤလၢတၢ်တပျီကျါ ဖဲအဝဲမၤပျီအကျိဒီးကျိပျီဝဲနီၣ်တဖၣ်အခါန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)

မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၢၣ် တၢ်ဂီၤတၢ်အုၣ်သးတဖၣ်



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤတၢ်ဒိန္နၢ်အိၤဖဲ လါအိကူး ၁၆ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အပူၤ ဖဲဘၢဝေ--- သဝီ, မဲးကျိကရူၢ်, ဘုသိၣ်ကီၢ်ဆၢၣ်, မုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၢၣ်အပူၤ န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ဘၢဝေ--- သဝီဖိ အူဘၢဝေ--- (၅၃ နံၣ်) လၢအဘၣ်သံဒီး SAC ကျိဖးဒိၣ်ချဲ ဖဲလါအိကူး ၁၅ သီ, ၂၀၂၃ န့ၣ်အနံၤ ဖဲလၢ SAC သးခးဝဲကျိဖးဒိၣ်ဖဲအဘၣ်သၢၣ်ခးလီၢ်သးဒီး KNLA သးအခါန့ၣ်လီၤ. အူဘၢဝေ--- အံၤဘၣ်ဝဲဒီး ကျိဖးဒိၣ်ချဲအကု ဖဲအဝဲမၤတၢ်လၢအစံာ်ပူၤအခါန့ၣ်လီၤ. ဖဲတဟါဃီဒီးတၢ်ကဲထီၣ်သး ဝံၤန့ၣ် မ့ၢ်လၢ အူဘၢဝေ--- အံၤတဟဲက့ၤလၢဟံၣ်ဘၣ်အယီၤ, အဟံၣ်ဖိဃီဖိတဖၣ်လဲၤဃုအိၤဒီး ထံၣ်က့ၤဝဲအူဒဲး--- အသံစိာ်လၢ မုၢ်ဆုၣ်ထီၣ်တနံၤမၢၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖဲသ့ၣ်တဖၣ်ခူၣ်လီၤကွံာ်အိၤတနံၤ ဃီန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤတဘျီၣ်အံၤတၢ်ဒီးန့ၢ်အိၤဖဲ လါအုၣ်ဖြၢၣ် ၄ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အပူၤ ဖဲ စီၤမ့ၢ်ပျီၣ်ကရူၢ်, လူၤသီကီၢ်ဆၢၣ်, မ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရဲၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤ ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ဘတ--- သဝီဖိတဖၣ်လၢဃ့ၢ်အိၣ်ကဒုဝဲ ဒီဖျါလၢ SAC သုးလၢအအိၣ်ဆီလီၤသးဖဲ ပီၤဃုခိၣ်သုးကလၢတဖၣ် ခးလီၤဝဲကျိ ဖး ဒိၣ် ၁၂၀ မမ လၢသဝီပူၤအဃိန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ် ဃ့ၢ် ထီၣ်အိၣ်ကဒုဝဲလၢ ပုၤပူၤလၢအသးသမူတၢ်ပူၤဖျးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ- လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤတဘျီၣ်အံၤတၢ်ဒီးန့ၢ်အိၤဖဲ လါအိးကထိဘၣ် ၂၄ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် အပူၤ ဖဲ ဘည--- သဝီ, မးထီကရူၢ်, ဒွဲၣ်လိကီၢ်ဆၢၣ်, မ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ် ရဲၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲ လါအိးကထိဘၣ် ၁၈ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အနံၤ န့ၣ် SAC သုးဖိလၢအအိၣ်လၢမးထီသုးကလၢပူၤတဖၣ် န့ၣ်လီၤခိ ကံၣ်ဝဲဆူ KNU တၢ်ပၤဟီၣ်ကဝီၤပူၤ လၢအကလဲၤဟံးန့ၢ် အသုးတၢ် အိၣ် ဒီးသုးတၢ်စုက ဝဲပီးလိတဖၣ်အခါ, အဝဲသ့ၣ်ခးဝဲကျိဖးဒိၣ် တဖၣ်ဖဲလၢ အဘၣ်သဂၢ် ခးလီၢ်သးဒီး KNLA သုးအခါန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံတဖျါလီၤတံၢ်ပိၢ်ဖး ထီၣ်ဝဲဖဲ ဘည--- ကိုကရူၢ်ပူၤ အဃိ ပုၤကိုဖိသ့ၣ်တဖၣ်ပျံတၢ်ဖးတၢ် ဒီး လဲၤထီၣ်က့ၤကိုတဘျီၣ် လၢဘၣ်န့ၣ်လီၤ. SAC သုးလၢအအိၣ်ညီၣ်န့ၢ် ဖဲ မးထီသုးကလၢပူၤ တဖၣ်မ့ၢ်ဝဲဒၣ် ၁၈၇ (၄၀၁, ၄၀၂, ၄၀၄, ၄၀၇ ဒီး ၄၁၀) တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲ ၂၀၂၃ နံၣ် ဒီတနံၣ်ကျၢၤအပူၤ SAC သုးသ့ၣ် တဖၣ်အံၤ ခးဝဲကျိဖးဒိၣ်တဖၣ်ဆူ ကရူၢ်လွံၢ်ဘျီၣ်အပူၤလၢ အအိၣ်ဘူးဒီး အသုးကလၢခိၣ်ဃၢၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)



တၢ်ဂီၤတဘျီၣ်အံၤတၢ်ဒီးန့ၢ်ဘၣ်အိၤဖဲ လါနိၣ်ဝူဘၣ် ၂၇ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အပူၤ ဒီး တၢ်ဒီးန့ၢ်အိၤလၢ ဘယ--- သဝီ, မးထီကရူၢ်, ဒွဲၣ်လိကီၢ် ဆၢၣ်, မ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရဲၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ကျိဖးဒိၣ်ချံ အခံပုၣ်တဖၣ် လၢ SAC သုးခးဝဲ ဒီး ပိၢ်ဖးထီၣ်ဝဲတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိ သ့ၣ်တဖၣ်ထၢဟံၣ်ဖျါ ဃာ်ဝဲ ဖးဒိၣ်ချံအခံပုၣ်တဖၣ်အံၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤခဲးဘၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲ လါမးရး ၂ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢအစ့ၣ်တဘျီအံၤတၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲ ဘၢမ--- သဝီ ဒီးတၢ်ဂီၤလၢ အဖိခိၣ်တဘျီအံၤတၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲ ၈၃--- သဝီ, ပန္နဲၣ်ကျိၣ်ကရူၢ်, ကီးတရံး ကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျံၣ်ယၢ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢအစ့ၣ်တဘျီအံၤဟံၣ် ဖျါဝဲ ဘၢမ--- သီခါဖျါလၢအဟးဂီၤ တဖျါအဂီၤ ဒီး မ့ၢ်တၢ်ဂီၤလၢအ ဖိခိၣ်တဘျီ အံၤတၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲ ၈၃--- သဝီဖိတဂၤအကျိၣ်ဖိတဒုလၢအ ဘၣ်ဒိသံဝဲ အဂီၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဲထီၣ်သးလၢတၢ်ဂီၤခဲးဘၣ်လၢအံၤအ ပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲ SAC သးဖိတဖၣ်ခဲးဝဲကျိၣ်ဖိခိၣ်တဖၣ် ဖဲတၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဒီး KNLA, PDF သးဟံၣ်ဖျါအဆၢကတီၢ်အခါ ဖဲလါမးရး ၂ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ် အနံၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤလၢအဖိခိၣ်အံၤ တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲ ဖဲလါမ့ၢ် ၁၆ သီ, ဖဲ ငး--- သဝီ, ရီၢ်ကဲကရူၢ်, ကြၢၢ်တုကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျံၣ်ယၢ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤ ဟံၣ်ဖျါဝဲ အူၤငး---အဟံၣ်လၢအဟးဂီၤတဖျါအဂီၤန့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဃီတၢ် ပီးတၢ်လီၤတဖၣ်ဟးဂီၤကွံာ်ဝဲ ဒီဖျါလၢ SAC သး ခလရ (၉၇) ခးလီၤဝဲ ကျိၣ်ဖိခိၣ် ၁၂၀ မမ ဆူ ငး---သဝီပူၤ ဖဲလါမ့ၢ် ၁၄ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အနံၤ အခါန့ၣ်လီၤ. SAC သး ခလရ (၉၇) သးရဲၣ်အံၤ အိၣ်ဆီလီၤအသးလၢ လဲၤဝဲသးကလၢပ ဖဲကီးတရံးကီၢ်ဆၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲ လါမ့ၢ် ၂၀၂၃ နံၣ်ပူၤ ဖဲ Cf--- သဝီ, ယုၤကလုကရူၢ်, ကြၢၢ်တုကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျံၣ်ယၢ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤ အံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ သဝီဖိတဂၤအဟံၣ် လၢအဘၣ်ဟးဂီၤဝဲဒီးကျိၣ်ဖိခိၣ် လၢ SAC ခမရ (၅၄၆) ခးလီၤဝဲ ဖဲလါမ့ၢ် ၂၈ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်အနံၤန့ၣ် လီၤ. လၢတၢ်ခးလီၤကျိၣ်ဖိခိၣ်အဘျီဝဲအံၤ ဘၣ်ဒိစ့ၢ်ကီးဝဲ ဖိသၣ် (၁) ဂၤ န့ၣ်လီၤ. SAC သး ခမရ (၅၄၆) အံၤဘၣ်တၢ်တီၣ်ခိၣ်ရိၣ်မဲအီၤလၢ သးရဲၣ် ခိၣ် အိၣ်ခဲၣ်မ့ၢ် န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)



တၢ်ဂီၤတဘျီၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဒီးန့ၢ်အိၤဖဲ လါယုၤ ၇ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်ပူၤ ဖဲ
၀၀--- သဝီ, ဃီၣ်သၢၤဆံကရူၢ်, ကိးတရံးကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤ
န့ၣ်လီၤ. ဖဲတၢ်တသီန့ၣ် SAC သုး ခမရ (၂၀၂) လၢအအိၣ်လၢ တမ
(၂၂) တၢ်ပၤအဖီလၢတဖုးခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ် ၁၂၀ မမ ဆူ ၀၀--- သဝီ
ပူၤ ဒီးဘၣ်သံဝဲဖိသၣ်ဖိတဂၤ ဒီးဘၣ်ဒီးဃုၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲ ပုၤအဂၤ (၂) ဂၤ
လၢဟံၣ်ဖိဃီဖိတဒုၣ်ဃီအပူၤန့ၣ်လီၤ. နီၢ်၀၀--- (၄၃) နံၣ် ဒီး အဖီခွါ
ဆံး ၀၀--- (၄ နံၣ်) အံၤဘၣ်ဒိဝဲ ဒီးမ့ၢ်အဖီခွါဒိၣ် ၀၀--- (၁၂) နံၣ်တ
ဂၤတဒိ သံကွံၣ်ဝဲတဘျီဃီဖဲအဘၣ်ဒီးကျိဖးဒိၣ်ချံက့အခါန့ၣ်လီၤ. (တၢ်
ဂီၤ - လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤတဘျီၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဒီးန့ၢ်အိၤဖဲ လါမ့ၢ် ၂၃ သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်ပူၤ ဖဲ
၀၀--- ဝုၤပူၤ, ကြုၢ်တုကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤ
ဟံၣ်ဖျါဝဲ မိ ၀၀--- လၢအသးနံၣ်အိၣ် ၁၄ နံၣ်တဂၤ လၢအဘၣ်ဒိ ဒီးသံ
ကွံၣ်ဝဲခိဖျါလၢ SAC ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်လၢဝုၤပူၤ အဃီန့ၣ်လီၤ. ကျိဖးဒိၣ်ချံ
လၢတၢ်ခးလီၤအိၤ ဒီးပိၤဖးထီၣ်အံၤ ဘၣ်ဒိစ့ၢ်ကိးဝဲ မိ၀၀--- လၢအသး
နံၣ်အိၣ် (၇) နံၣ်တဂၤ ဒီး ဘၣ်ဟးဂီၤစ့ၢ်ကိးဝဲ သဝီဖိအဟံၣ်တနီၤန့ၣ်
လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)



တၢ်ဂီၤတဘျီၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဒီးန့ၢ်အိၤဖဲ လါယုၤ ၂၀၂၃ နံၣ်ပူၤ ဖဲ ၀၀---
သဝီ, တကူၢ်တၢ် ကရူၢ်, ဝီၤရဲၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ဒုပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရဲၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ.
တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ သဝီဖိတဂၤအဟံၣ် လၢအဘၣ် ဟးဂီၤဝဲဒီးကျိဖး
ဒိၣ် လၢ SAC စုကဝဲဒိၣ်သုး (၃၁၈) ခးလီၤဝဲ ဖဲလါယုၤ ၁၇ သီ, ၂၀၂၃
နံၣ်အနီၤန့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဃီအါဖျါဘၣ်ဒိဟးဂီၤဝဲဒီးကျိဖးဒိၣ်လၢတၢ်ကဲ
ထီၣ် သးအဘျီဝဲအံၤန့ၣ်လီၤ. SAC စုကဝဲဒိၣ်သုးတဖုးဃီအံၤ ခးလီၤ
ကဒီးဝဲကျိဖးဒိၣ်အသီတဘျီဆူသဝီပူၤအံၤ ဖဲလါယုၤ ၁၉ သီ အနီၤ ဒီး
ဘၣ်ဒိဝဲ သဝီဖိ (၂) ဂၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)



တၢ်ဂီၤလၢအစ့ၣ်တဘျီအံၤဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤ ဖဲလိယန့ၢ်အါရံၤ ၁၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ် ဖဲ ၁၀--- သဝီ ဒီး တၢ်ဂီၤလၢအဖိခိၣ်အံၤ တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲလိယန့ၢ်အါရံၤ ၁၁ သီ, ဖဲ ၁၀--- သဝီ, ရီၢ်ကံကရၢၢ်, ကြၢၢ်တုကီၢ်ဆၣ်, ခူပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရၢၢ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢအစ့ၣ်တဘျီအံၤ ဟံၣ်ဖျါဝဲ ၁၀--- သဝီသီခါဖျါ ဒီး တၢ်ဂီၤလၢအထွဲတခါဖျါဝဲ ၁၀--- သဝီဖိ, ဒီး ၁၀--- အဟံၣ်အဂီၤ လၢအဘၣ်ဟးဂီၤဝဲဒီး ကျိဖးဒိၣ် ၁၂၀ မမ လၢ SAC သးဖိတဖၣ်ခးလီၤဝဲဆူသဝီပူၤ ဖဲလိခိၣ်စဲဘျီ ၂၈ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ် အနံၤန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်အဘျီဝဲအံၤဘၣ်သံဝဲဖိသၣ် (၁) ဂၤ ဒီး ဘၣ်ဒိၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲ ဖိသၣ်အဂၤ (၂) ဂၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤဘၣ်တၢ်ဒိၣ်န့ၢ်အိၤဖဲ လိခိၣ်စဲဘျီ ၂၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ် ဖဲကျိဖးပူၤတၢ်လီၢ်တတီၤ လၢအအိၣ်ဘျးဝဲဒီး ၈၀--- သဝီ, ကိးနွံၣ်ကရၢၢ်, ကိးတရံးကီၢ်ဆၣ်, ခူပျၢ်ယၢ်ကီၢ်ရၢၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ သဝီဖိတဖၣ်လၢ အဘၣ်ဃ့ၢ်ထီၣ်အိၣ်ကတုလၢ အစံာ်ဒဲလီၢ် ဒီးပျၢ်ပူၤ ဒီဖျါလၢ SAC သးခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ်ဆူသဝီပူၤဖဲ လိခိၣ်ဝဲဘျီ ၂၉ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ် အနံၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖျၢၣ်ကိာ်

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘူတဖုလၢ အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒူသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ် လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမျၢၢ်တဖၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘို ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ပာ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. န့ၣ်ထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဒဲဒဲန့ၣ်လီၤ.

